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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

zo 16. (mimoriadneho) rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 27. novembra 2023 

(volebné obdobie 2022-2026) 

 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 

jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 

v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Vítam Vás na dnešnom 16. mimoriadnom rokovaní Rady 

starostov. Z celkového počtu 22 je prítomných aktuálne 12 starostov, čiže konštatujem, 

že sme uznášaniaschopní. Z dnešného rokovania sa ospravedlnili p. starosta Tomko,  

p. starosta Kavuľa a p. starostka Súkeníková. 

 (pozn.: v priebehu rokovania RS na rokovanie s oneskorením prišiel p. Petrík,  

p. Puzderová p. Ihnát, p. Vrchota, p. Šebeščáková Balogová, p. Exner, p. Babušík). 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice:  PhDr. Marcel Šaňa a Ing. Igor Petrovčik 

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Programom ste boli oboznámení. Má niekto niečo, čo by 

chcel do programu ešte vložiť? Ak nie, budeme hlasovať o predloženom programe, ako 

vám bol doručený. Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 1 -  za: 13, proti: 0, zdržali sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že program bol schválený.  

- - - 

 

Bod č. 1 

Návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku 

za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Neviem či treba nejak špeciálne tento bod tu ešte rozoberať. 

Bol prezentovaný rozsiahlo počas celého roka na viacerých zastupiteľstvách. Plánovaná 

zmena je od 1. januára. Výška poplatku by sa mala zmeniť na 66,43 EUR. Otváram 

k tomuto bodu rozpravu. Mesto dlhodobo dopláca v tejto kapitole a je len na nás, 

poslancov alebo meste a to odhlasujeme. Čiže ešte raz je to 66,43. To sú sídliská, kde je 

3-krát do týždňa zber. Máme veľkokapacitné kontajnery, 5 zberných dvorov a potom 

zvoz v MČ, kde sa to zberá 1-krát do týždňa, kde majú 110 litrové nádoby rodinné domy 

a to vychádza na 265,40 EUR. Predtým bolo nejakých 199 EUR. Teraz sme mali odpad 

na úrovni 45 EUR, ide na 66,43 EUR a uvádza sa, že by to malo vykryť výdavky, ktoré 

sú. Počuli ste aj to množstvo neplatičov, ktoré máme v meste. To je tiež veľké mínus 
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a toto si tiež musí dať mesto do poriadku. Čiže neviem kolegovia či chcete, aby sme to 

ďalej rozoberali alebo dám hlasovať o návrhu na uznesenie? Takže, uzatváram rozpravu. 

Návrh na uznesenie: Rada starostov odporúča predložený materiál mestskému 

zastupiteľstvu podľa predloženého návrhu prerokovať a schváliť. Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 2 -  za: 11, proti: 2, zdržal sa: 1 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie nebolo schválené.  

- - - 

 

Bod č. 2 

Návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 237 o určení výšky 

príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach, ktorých 

zriaďovateľom je mesto Košice 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Materiál vám bol doručený, mali ste možnosť sa s ním 

oboznámiť v akej výške, o aké poplatky sa jedná či už v MŠ, CVČ. Otváram rozpravu, 

ak sa chce niekto niečo opýtať. MŠ zákonný zástupca prispieva na čiastočnú úhradu  

zo 40 EUR na 50 EUR. Potom § 6 individuálne vyučovanie, prípravné štúdium, základné 

štúdia, štúdia pre dospelých mesačne sumou vo výške z 15 EUR na 20 EUR. Potom 

vyučovanie rozšírené štúdia mesačne sumou vo výške z 20 EUR na 25 EUR a ďalšie 

poplatky sú tu presne rozpísané. Je to viac než 30 položiek, kde došlo k navýšeniu. Počuli 

ste v MZ v rozprave pána primátora, ako sa zvýšili prevádzkové náklady od energií, ale 

hlavne navýšenie platov, ktoré išlo minulý rok od 10 % a potom 12 %. Mesto Košice je 

najväčším zriaďovateľom ZŠ a MŠ na Slovensku. Chce sa niekto niečo v rozprave 

opýtať? Pán Krcho, nech sa páči. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem. Ja by som sa chcel spýtať, vieme 

koľko jednotlivé VZN-ká donesú do rozpočtu v prípade, že by boli schválené?  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: 1,6 mil. EUR je to v školských zariadeniach.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Odpad pri navýšení, inflácií a ako sú cenové náklady 

rozpočítavajú zhruba sekeru do 5 mil. A odhaduje sa, že úprava daní je to nejakých  

18 mil. plus, mínus. Uzatváram rozpravu. Návrh na uznesenie: Rada starostov odporúča 

mestskému zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. Nech sa páči, prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 3 -  za: 13, proti: 1, zdržal sa: 1 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 

 

Bod č. 3 

Návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 132 o miestnych daniach 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Materiálom ste boli oboznámení, bol vám doručení v akom 

rozsahu, v akej podobe, o aké dane sa jedná. Táto úprava by mala zvýšiť príjem 
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v rozpočte zhuba o nejakých 18 mil. EUR. Narozpočtovaných je aktuálne nejakých  

6,7 mil. čo sa týka roka 2023 a toto zvýšenie je nejakých 18 mil. Má niekto nejaké iné 

návrhy? Pán starosta Balčík, nech sa páči. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Ďakujem pekne. Tá RS je síce nejaký orgán, ktorý 

má nejakú svoju váhu, ale v podstate čokoľvek čo tu odznie, tak na zastupiteľstve sa môže 

všetko zvrátiť. Ja za seba môžem povedať, z toho čo som si vypočul ja na zastupiteľstve, 

že mesto Košice nevie zostaviť rozpočet na budúci rok, pretože mu chýba niekoľko 

desiatok miliónov EUR. Neviem čo bude nasledovať s mestom v roku 2024, pokiaľ mesto 

nenaplní príjmovu časť rozpočtu. A tá príjmová časť rozpočtu sa vie veľmi rýchlo 

a efektívne naplniť skrz poplatky a dane. Teraz nehovorím, že či tá sadzba je primeraná 

alebo nie, ale ten rozpočet treba niečím naplniť, aby mesto mohlo fungovať. Tiež sa mi 

nezdá fér, že by mesto malo doplácať za odpad. Tam je nejaká sekera 5 mil. EUR. Takže 

asi toľko v tomto vstupe.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pán starosta Nigut.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ďakujem pekne za slovo. Myslím, že ani jedného 

starostu z malých MČ neteší toto zvýšenie, keďže naozaj to bolo už skokové, ale myslím 

si, že by bolo dobré počuť práve názor poslancov alebo kolegov z veľkých MČ, ktorí boli 

proti na MZ, aby tu zazneli aspoň alternatívy ako naplniť ten rozpočet. Škoda, že tu nie 

je kolega pán Babušík, ktorý povedal, že zrušením malých MČ sa ušetrí, lebo by som 

chcel vidieť tie čísla. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. S Faktickou pán Krcho a potom pán 

Balčík, nech sa páči. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Tu 

otázka MČ ani nie je na mieste, pretože ani rozpočet na rok 24, ani na rok 25 a ani na rok 

26 nebude odzrkadľovať to, či bude toľko alebo toľko alebo či príde nejaká územná 

reforma v Košiciach. To znamená, toto je debata o niečom úplne inom a hoc čo by sa 

dohodlo, nemalo by to vplyv na tie nasledujúce 3 roky, čo sa týka zostavovania rozpočtu. 

Druhá vec, okej, môžeme vyslať takýto signál jednotný, či už z RS alebo na MZ, že 

povedať pánu primátorovi, že pán primátor počúvajte, nerátajte s tým, že sa bude niečo 

zvyšovať. Pracujte s touto informáciou, že žiadne zvyšovanie daní, poplatkov v školách, 

odpady nebude schválené a nech sa páči, pracujte s touto informáciou pri príprave 

rozpočtu a v decembri máme zastupiteľstvo. A nech predloží aké opatrenia alebo čo ináč, 

aby sme ten rozpočet schválili. A či vôbec ho budeme vedieť schváliť. Aj to je cesta, 

budeme sa tu stretávať 10-krát, 11-krát, 12-krát, tak možno aj to povedať, okej 

nepodporíme to pán primátor, hľadajte tých 28 mil. nejak ináč. Sadnite si s odbornými 

referátmi a predložte krízové riešenie, opatrenia, ktoré nás čakajú na ďalší rok a potom sa 

poďme baviť. A buď to schválime/neschválime alebo nám to niektorým otvorí oči 

a prídeme na niečo iné a prijmeme čiastkové úpravy VZN. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pán Balčík.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Ja som ešte chcel dodať, že ja si uvedomujem, že 

je veľa neplatičov a doba je zlá. Inflácia, energetická kríza a všetky negatívne veci, ktoré 

odčerpávajú ľuďom peniaze z peňaženky, ale na druhej strane ten výpadok v rozpočte 

samospráv to nie je len vecou mesta Košice. Keď sledujete dianie v samosprávach naprieč 
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Slovenskom, tak aj iné mestá a mnoho samospráv pristúpilo k zvyšovaniu daní 

a poplatkov preto, aby tú samosprávu nejak udržali vo vitálnych funkciách. Takže ja si 

myslím, že tu v Košiciach sa nič také mimoriadne nedeje iba to, čo si aktuálna situácia 

pýta. Proste dane a poplatky zvyšuje, pokiaľ viem, aj Bratislava a samozrejme aj iné 

samosprávy. Ďakujem pekne. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Chce ešte niekto niečo do rozpravy? Ja 

som sa viackrát na zastupiteľstve vyjadrila, že je to ekonomicky neprípustné a myslím si, 

že by nikto vo svojich samosprávach, MČ nepristupoval takto, aby na určitých položkách 

vytváral megalomanské straty. Ja už v priebehu týždňa budem možno vedieť koľko 

samospráv na Slovensku budú navyšovať poplatky. Či už sa to týka školských zariadení 

alebo odpadov. A nie je pravda, že by nejaká samospráva na Slovensku doplácala milióny 

na odpady. Ja som povedala, že dane nepodporím pokiaľ sa tieto sekery nevyrovnajú, 

pretože zvýšiš dane, aby si z toho potom doplácal a vyfinancoval tieto kapitoly, ktoré sú 

takto neefektívne napĺňané. Pán starosta Beer. 

 

p. Beer, starosta MČ Košice – Myslava: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa v tomto tiež možno 

stotožnil s pánom kolegom Krchom a rád by som si pozrel nejaké čísla. Lebo nie je možné 

doplácať za odpad, ale ako obyvateľ malej MČ mám tiež s tým skúsenosť, že komunálny 

odpad, ktorý sa vyváža raz týždenne, by kľudne stačilo raz za 2-3 týždne. Pretože máme 

kompostéry, separujeme atď., takže určite by nejaká úspora bola. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V podstate je to vec dohody malých MČ, ak vy urobíte 

prieskum a viete, že vám v MČ bude stačiť raz za 2 týždne znášať. Tie celkové procesy 

odpadového hospodárstva si nastavuje mesto, obec samostatne. Ak teda chceme znášať 

raz za 2 týždne, budeme raz za 2 týždne. To je vec rozhodnutia, prispôsobenia sa. Pán 

Vrchota, nech sa páči. 

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Príjemný dobrý deň všetkým 

prajem. Ja by som rád ešte k tomuto povedal, že či sa využíva v malých MČ tá možnosť, 

ktorá je obsiahnutá vo VZN a to je ten množstvový zber. Pretože tam je to podľa objemu 

vyprodukovaného odpadu.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nie. 

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Lebo takáto možnosť je vo VZN.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Aktuálne na území mesta sa zváža v MČ raz do týždňa to 

sú tie 110 litrové kuka nádoby. Pán starosta Petrík. 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Ťažko my tu asi vyriešime problém výberu daní, lebo ja 

keď sa na to pozriem tak dobre, budúci rok nebude naplnený rozpočet, zvýšime dane 

a nejakým spôsobom ho naplníme. A na ďalší rok čo bude? A keď si zoberiete to 

posledné zvyšovanie dane z nehnuteľností bolo pred 2 rokmi a ja stále to vidím z nášho 

pohľadu, že v podstate najviac sa tie dane zdvihli za rodinné domy. Tam to išlo rádovo 

na možno aj stovky EUR, to zvyšovanie dane. Teraz tým ľuďom zase zvýšime dane. Ja 

im za to zvyšovanie predtým som nedokázal poskytnúť, nie že kvalitnejšie služby, ale tie 

služby sú, vzhľadom na to aká je situácia, ešte horšie. A teraz zase zdvihneme a služby 

budú zase ešte na horšej úrovni. Ja osobne som v našej MČ už v roku 2018 vedel, že bude 

zlé s peniazmi. Ja som si držal peniaze na rezervnom fonde a teraz ich mám a zrejme ich 
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asi pustím možno do konca tohto roka. Ja si myslím, že by bolo dobré sa dostať ku koreňu 

tej veci, prečo sme na tom tak zle. Zvyšovanie daní nie je cesta, to je jednorazové 

zahojenie a čo ďalej? Mne by sa lepšie rozhodovalo, keby som vedel prečo je na tom 

mesto Košice tak zle. Mne to nie je jasné. Pred 2 rokmi sme zvyšovali dane, aj tak je to 

málo. Vidíte, uplynuli 2 roky a zase treba dane zvyšovať. Uplynú 2 roky a zase. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Asi to rozsiahle zvyšovanie išlo s účinnosťou od 1.1.2020 

a ten rozdiel, to navýšenie bolo na úrovni 16 mil. EUR oproti predchádzajúcim rokom, 

ako sa napĺňal rozpočet z daní. Zásadný problém je v tom, že mesto Košice podľa 

súčasných prognóz má dostať v budúcom roku z daní z príjmov FO nejakých  

129 mil. EUR. Je to rovnaká, identická suma, s ktorou počítame v tomto roku. Čiže veľmi 

náročná metóda, čo sa ide v meste škrtať, čo sa ide robiť inak, čo ideme odpredávať. Má 

nastúpiť tím krízových manažérov, ktorý si primátor privolá, ak si s tým nevie sám 

poradiť a tieto veci preniesť do čísel. Pán Vrchota, nech sa páči. 

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Ďakujem veľmi pekne. Ja len zopakujem informáciu, 

ktorá zaznela aj na zastupiteľstve, že príjem v rámci podielových daní na osobu je 

v Bratislave 693 EUR, v Prešove 577 EUR a v Košiciach 571 EUR. To znamená, že 

Bratislava má približne o 120 EUR viac, Prešov má o 6 EUR viac. A potom, keď si 

porovnáme tie navrhované sadzby daní z nehnuteľností, tak v Bratislave je to  

1,35 EU/m2/I. kat., v Košiciach je to 1,40 EUR/m2/I. kat. a v Prešove je to 0,68 EUR/m2/ 

I. kat. Takže tá sadzba v I. kat. v Prešove je polovica z toho, čo je navrhované u nás. Čiže 

naozaj si musíme povedať, či ten mestský rozpočet je dobre nastavený alebo či sa 

niektorých výdavkov nevieme zbaviť alebo prípadne to naozaj okresať. Určite je tam 

problém, ale ja si naozaj neviem predstaviť ako vysvetlíme obyvateľom a to najmä 

v prípade rodinných domov, kde tá výmera je vždy väčšia, ako v prípade bytov, že prečo 

máme najvyššiu sadzbu na Slovensku. A čo sa týka ďalších rozpočtových vecí, tak tie 

východiská, ktoré boli predkladané na zastupiteľstvo, tak rátajú s nezmenenou sadzbou 

pre MČ, pričom náklady na mzdy nám v tomto roku stúpli. Ďakujem pekne. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán starosta. Vždy to tak bolo, výška tých 

daní v jednotlivých mestách mala odrážať aj tú ekonomickú silu v danom meste. A predsa 

v tej Bratislave je úplne ekonomická sila, iné možnosti, iné zárobky tých ľudí a tu sa bude 

prehlbovať ešte väčšia priepasť. Áno samozrejme, navýšime všetko a potom bude otázka, 

že dokedy. A či si nevytvoríme v konečnom dôsledku aj obrovské množstvo neplatičov. 

Dobre, uzatváram rozpravu. Návrh na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému 

zastupiteľstvu predložený materiál podľa predloženého návrhu prerokovať a schváliť. 

Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 4 -  za: 5, proti: 5 (+ p. Vrchota), zdržali sa: 6 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie nebolo schválené.  

- - - 

 

Bod č. 4 

Návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 229 o miestnej dani  

za ubytovanie 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otváram rozpravu k tomuto bodu. Materiál vám bol 

doručený. Mesto Košice tú výšku dane za ubytovanie upravovalo v tomto roku, sa nám 
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zmenila suma na 2,5 EUR/1 noc. Aktuálne je návrh na úroveň 3 EUR-á, malo by to 

priniesť nejakých 225 tis. EUR do rozpočtu naviac. Opäť tieto poplatky za ubytovanie 

vždy odrážali určitú atraktivitu, ekonomickú silu mesta. Čiže náš poplatok bude rovnaký, 

ako má Bratislava v jednotlivých MČ a v Starom Meste 3,5 EUR. Myslím si, že žiadna 

obec/mesto nemá viac. Pán starosta Vrchota, nech sa páči. 

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Ja len sa chcem k tomu krátko vyjadriť, že ono to síce 

vyzerá, že je to zvýšenie z 2,5 EUR na 3 EUR-á, ale to nie je za prenocovanie v rámci 

izby, ale je to častokrát o tom, že ak príde na izbu 1 rodina a sú 4-ia, tak za jednu noc to 

znamená 2 EUR-á. Ak prídu na 3 dni, tak je to 6 EUR zvýšenie. Ale to netreba brať len 

tak, že je to 0,5 EUR, ale že je to celá suma. To znamená, že v prípade 4-člennej rodiny 

pri 3 EUR/1 deň a pri 3 nociach, by to bolo po novom 36 EUR. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Presne tak, ako si povedal. Je to za 1 prenocovanie/1 osobu 

tie 3 EUR-á. Nech sa páči, pán starosta Lörinc. 

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP: Aby som trošku vysvetlil, lebo to je tiež jedna z daní, 

ktorú sme zvyšovali v roku 2022. Veľakrát kolegovia argumentujú, že však aj iné 

samosprávy zvyšujú, napr. Bratislava tak isto zvyšuje daň z nehnuteľností na nižšiu 

sadzbu ako my a zvyšuje ju po 9. rokoch. Napr. som rozprával s pánom Domikom 

primátorom Rožňavy, ktorý zvyšuje odpad zo 40 EUR na 45 EUR. Čiže treba si aj 

pozrieť, kedy tie samosprávy zvyšovali tie dane a o koľko zvyšujú a na aké absolútne 

číslo. Lebo my máme takú politiku mantinelizmu a súhlasím, čo povedal pán kolega 

Petrík, že tu je inde problém. Lebo my zvýšime dane, ale aj tak nevyriešime príčinu 

a príčina je to, že mesto nemá bežné financie kvôli tomu, že sa neúmerne zadlžuje. A tento 

trend bude pokračovať a my každý 2. rok minimálne budeme čeliť tomu, že budeme 

hlasovať o zvyšovaní daní a preto niektorí poslanci sú proti, lebo vy poviete však len  

2 EUR-á na ubytovanie, však len 10 EUR na nehnuteľností, však len 20 EUR na odpad. 

Však tým ľuďom sa to nazbiera tak, že im to vyjde 200 EUR ročne a taká matka  

samo-živiteľka bude mať problém. Pri tomto, napr. moji kolegovia nechcú hlasovať kvôli 

jednej veci a to isté je aj z odpadmi, kedy sme primátorovi povedali jasne, zahlasujeme 

za zvýšenie dani za odpady, keď budú zakopané prvé polopodzemné kontajnery, aby 

ľudia videli progres. Od marca ubehlo koľko? 8 mesiacov, vedenie mesta sa na to 

vykašľalo, ani jeden nie je zakopaný a my čelíme tej istej otázke. A tu sme povedali, že 

najväčší problém sú virtuálni prevádzkovatelia prenájmov tzv. Airbnb. Pán Kundrát sa 

ponúkol pánovi Gibódovi, že to vyrieši po vzore Bratislavy, kedy Bratislava to má 

spracované tak, že vy keď si objednáte z Airbnb izbu a stojí 70 EUR, tak 3 EUR/noc 

platíte mestu Bratislava, ale vy platíte 73 EUR platforme Airbnb a tá platforma 

automaticky mestu na základe ubytovania odošle 3 EUR-á. U nás sme dostali odpoveď, 

že zamestnankyňa magistrátu volalo a Airbnb povedalo, že nie. Takže my povedzte, že 

keď fungujeme v tom istom legislatívnom prostredí a v Bratislave to je možné vyriešiť, 

prečo v Košiciach to nie je možné vyriešiť. Lebo problém nie sú hotely, ale virtuálne 

platformy typu Airbnb. Čiže pokiaľ toto nebude vyriešené, niektorí poslanci povedali, že 

nemá zmysel zvyšovať tú sadzbu za ubytovanie.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pri tých navyšovaných poplatkov a daní 

je dôležité časové hľadisko, kedy to mesto/obec navyšovalo. Keď sme sa s kolegami  

na ZMOS-e bavili, že idú navyšovať aj iné mestá, že to neupravovali 10 rokov, niekde 

15, niekde 8. Ale nemali, že by to upravovali pred 3-4 rokmi. A sa môže stať, že sa 

staneme najdrahším mestom na Slovensku a život tu bude tak drahý na náklady, že ten 
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počet obyvateľov nám bude ubúdať. A za 10 rokov budeme mesto 200 tis. obyvateľov 

a sa nám rozrastajú obce. Tí obyvatelia sa dnes sťahujú do tých okolitých dedín, pretože 

ten život je tam menej nákladný. Pán Nigut, nech sa páči. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel opýtať, že 

keď mesto má bilaterálne rokovať s vládou o zvýšení podielových daní na osobu. Chcem 

sa opýtať, mesto je tak isto aj členom Únie miest aj v ZMOS-e? Nie? Už vystúpilo 

z Komory miest?  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Mesto je v Únii a v podstate ja som teraz v ZMOS-e.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ale niektoré MČ sú? 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Sú. Sme aj v predsedníctve.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: A tam sa teda nedá presadiť, aby sme teda 

kolektívne s tými 2 združeniami rokovali, aby tie podielové dane išli hore?  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: To je cesta. Teraz prebiehajú práve rokovania aj na vládnej 

úrovni. Pán primátor je tu 5 rokov alebo 6. Ja som sa pýtala na zastupiteľstve kedy, s kým 

rokoval o týchto veciach, že keď raz sa skloňuje, že na obyvateľa je to oveľa menej. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Len viete, keď je väčší tlak aj z celého Slovenska, 

trošku ináč sa rokuje, ako keď povie primátor, ktorý je tu 5 rokov. Pred 5 rokmi bola iná 

situácia ako je teraz. A teda či to kolektívne vyjednávanie nemá vyššiu silu. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Má určite. Pán starosta Lörinc, nech sa páči.  

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP: Faktická poznámka. Tam sa dotýkame toho, čo by 

vyriešilo tento problém, ktorý máme a to je ten koeficient. Pán primátor Vallo ihneď ako 

nastúpil vedel presvedčiť vládu a vyrokoval, že mesto Bratislava pohlcuje aj okolité obce 

a zvýšil koeficient. A my sme tu 5 rokov a pýtam sa koľko rokovaní na úrovni primátora 

zvládol, aby ten koeficient na mesto Košice išiel vyššie a prečo zlyhali a aká bola snaha. 

Lebo ktokoľvek z nás by bol primátor asi by tam nocoval, aby toto dosiahol a to je 

systémové riešenie ako sa pohnúť s financiami ďalej.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Presne tak. Tú odpoveď sme na zastupiteľstve nedostali ani 

raz. Teraz bude tá príležitosť opäť rokovať a uvidíme sami, že do akej miery sa podarí 

presadiť tieto veci. Nech sa páči, pán starosta Beer.  

 

p. Beer, starosta MČ Košice – Myslava: Ďakujem. Ja len by som zopár čísel k tým nocľahom. 

V Nemecku to je tak, že sa platí percentuálny podiel napr. 5 % vo väčšine miest z ceny 

ubytovania. To napr. vychádza, keď som si teraz dal do Bookingu v Košiciach zo zajtra 

na ďalší deň nocľah stojí 80 EUR pre 2 osoby. To by znamenalo, že by mali byť  

4 EUR-á ten poplatok za prenocovanie, ak by sme išli podľa nemeckého príkladu. To len 

ako doplnok k tomu. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďakujem pekne. Vítame pána primátora. Aktuálne 

sa nachádzame v bode č. 4 Návrh VZN mesta Košice č. 229 o miestnej dani  

za ubytovanie. Nech sa páči, pán starosta Balčík.  
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p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Ďakujem pekne. Ja by som rád využil prítomnosť 

pána primátora a dal mu slovo. Lebo tu teraz padli také veci ohľadom koeficientov, 

porovnávaním Bratislava-Košice, že prečo Košice nemajú taký koeficient z podielových 

daní. Tak keď je tu pán primátor, ja by som mu rád odovzdal slovo.  

 

 p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Uzavrieme tento bod a dáme slovo pánovi primátorovi, 

nech sa vyjadrí. Takže prosím kolegovia, hlasujme o návrhu na uznesenie: Rada starostov 

odporúča mestskému zastupiteľstvu predložený materiál podľa predloženého návrhu 

prerokovať a schváliť. Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 5 -  za: 11, proti: 1, zdržali sa: 7 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatuje, že uznesenie nebolo schválené. A teraz 

odovzdávam slovo pánovi primátorovi, nech sa páči. Pán Balčík položil otázku, prebehla 

tu diskusia. Čiže mali sme odpady, daň z nehnuteľností, neprešlo. Školstvo prešlo, 

rozobrali sme koeficient, ten nepomer a teda že prečo stále nedošlo k tej úprave.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Dobrý deň všetkým. Čo sa týka koeficientu, ja si už nepamätám, 

ktorý rok to je, ale berme, že nejakých 10-14 rokov dozadu, keď sa urobil zákon, ktorý 

rieši, akým spôsobom sa prerozdeľujú podielové dane, tak následne nejaký rok na to sa 

urobili myslím že, 3 koeficienty. Jeden koeficient platí pre mesto Bratislava. Ten je 

koeficient k podielovým daniam krát 2,3-násobok. Mesto Košice má 1,03-násobok. 

Mesto Prešov 1,1-másobok a ani nie mesto Prešov, ale sú to mestá od 50 000  

do 100 000 tis. obyvateľov. Takto sú koeficienty nastavené už dlhé roky. A keď sme aj 

my ako mesto už za mňa, môjho pôsobenia, niekoľkokrát. Vždy keď je minister financií 

a nový premiér vždy prvá vec je, že odchádza list. Následne sa konajú rokovanie, tých je 

naozaj neúmerne veľa. Je to vždy postavené do roviny ministerstva financií alebo 

ministerstva vnútra, nie je to náš problém. Je to politický problém, choďte si to vybaviť 

na ZMOS, ak vám dáme väčší koeficient, treba si dohodnúť komu máme zobrať. A tým, 

že jediným nespokojným s koeficientom je mesto Košice, nedokážeme to pretlačiť. Čiže 

to je celé. Je to krivda mnohých rokov. My sme navrhovali 1,5-násobok, aj to by nám 

pomohlo dosť výrazne, ale nie je k tomu reč a vôľa to meniť, lebo by to bolo na úkor 

ostatných, lebo balík peňazí je len jeden, ktorý sa následne delí.   

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Faktická poznámka. V rámci diskusie padlo aj to, 

že tá Bratislava, že Vallo si proste vyjednal lepší koeficient.  

 

p. Polaček, primátor mesta: To nie je o Vallovi. To je predchádzajúce vedenie historicky 

dozadu. To nemá nič s Vallom spoločné, to je zasa nejaká fáma, ktorá tu beží hore-dole. 

Možno keď už mám slovo, ak som správne pochopil, okrem toho VZN na školy odmietate 

ostatné. Neviem ako vám boli prezentované dôvody týchto VZN, ale myslím, že som už 

mnohým povedal, skúsim to jednoducho a krátko zopakovať. Ak nenájdeme vôľu zvýšiť 

dane a odpady minimálne o hodnoty, ktoré sú nastavené, mesto pôjde do úpadku. Budem 

to hovoriť donekonečna, budem to dávať na všetky zápisnice, aby som ja osobne mal 

dostatok alibi na to, že keď mestu dôjdu peniaze a to bude, ak neurobíme nič v I. kvartáli, 

aby sme tú zodpovednosť prevzali spoločne. Je to tak vážne a už neviem ako inak to mám 

povedať, nechcem nikoho strašiť, vydierať, ale východiská rozpočtu sme vám poslali. 

Kľudne môžeme škrtať, ak niekto dokáže vyškrtať 44 mil., nech mi takýto návrh dá a ja 

ho predložím. Nie je to možné, nie je to reálne. Ak zastavíme základné funkcie, stále 

potrebujeme nejakých 25 mil. Želám každému príjemné veslovanie a šťastie každému  
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v tejto potope, lebo to nie je, že prvé skončí mesto. Prvé skončia MČ, nedonútite ma 

poslať peniaze, ktoré nemám. Na to neexistuje zákon, prokurátor, žiaden súd. Ak raz nie 

sú, tak sa nepošlú. Ako to chceme urobiť, keď tie peniaze nie sú? My dnes máme problém, 

dneska nie sú podpísané veci, ktoré potrebujeme nie len smerom k vám ale vôbec. Stoja 

veci, ktoré by za normálnych okolností nestáli. Ak neveríte, nedôverujete, máte otázky, 

prosím pýtajte sa. Čiže ja vás chcem poprosiť, aby ste svoje názory prehodnotili, aby ste 

sa ma pýtali, ak niečomu nie je jasné. Ak máte pocit, že sú tam nejaké chyby a vady, tak 

ma na to kľudne upozornite, budem za to veľmi vďačný. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V podstate sme tu preberali, že tým markantným 

navýšením, lebo keď sa zvýši všetko, či neurobíme z mesta Košice najdrahšie mesto  

na Slovensku a či nevygenerujeme ďalších neplatičov v systéme.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Nevyrobíme, pretože jedinou ohrozenou skupinou, keď zvýšime 

dane , vieme ohroziť jedine samo-živiteľky matky s deťmi. Tam je jediný problém. Na to 

máme ale riešenie a máme na to smernicu, kedy im vieme odpustiť tieto poplatky. Nie je 

vôbec pravda, že by boli ohrozenou skupinou seniori, ktorých je v Košiciach najviac. Je 

ich skoro 40 %, pretože keď sme to aj vyrátali, tak rozprávame o menej ako 1 % ľudí, 

ktorí technicky, teoreticky by mohli mať problém. Valorizácia dôchodkov bola v tomto 

roku 2-krát, plus 13. dôchodok. Čiže nie je obava o seniorov. Áno, môžu samo-živiteľky 

mať problém, ten problém vidíme, ale vieme ho eliminovať predpismi, ktoré sme už 

schválili a o ktorých viete.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďakujem pekne pán primátor. Pán Babušík, nech sa 

páči máš slovo. 

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. 

Ja som len chcel doplniť pán primátor, nikto z nás nepovedal, tak ako sedíme 

v zastupiteľstve, že nie sme ochotní zvýšiť, ale nie v sumách, ktoré ste navrhli. Lenže vy 

ste sa o tom s nami absolútne nerozprávali, resp. aj keď sme mali stretnutia, tak ste 

nechceli ako keby tú dohodu z oboch strán spraviť. A to je to, čo som vám aj vyčítal 

viackrát, prepáčte mi, ale ja to poviem, nemáte to ani politicky porátané na to, aby vám 

tie VZN prešli. Prečo potom nespraviť dohodu, aspoň na tom, na čom je vôľa?  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán Babušík, odmietam tieto vaše vyjadrenia. Keď raz je pred nami 

kopec vecí, ale vy otvárate tému MČ a nevenujeme sa podstate, tak sa k tej podstate 

nedostaneme. Ja potrebujem vyriešiť tento problém. Ja nepoznám váš názor, lebo ho 

nevyrieknete. Ale áno, keď prídete s návrhom, že to bude 47 EUR nie 50 EUR, okej, 

bavme sa. I vy na zastupiteľstve môžete predložiť návrh, keď sa so mnou nechcete baviť. 

Ja som pripravil 25 stretnutí za posledné 3 mesiace s poslancami. Ja som návrh dal, ak 

máte iný názor a myslíme si, že s iným názorom dokážeme nastaviť financovanie mesta 

na celý budúci rok, budem ho naozaj trpezlivo počúvať.   

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Babušík. 

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Na 3 stretnutiach som vám pán 

primátor to povedal. A myslím si, že minimálne aj za náš klub, kde sme sa o tom 

rozprávali padlo, že sme ochotní, ale vy ste s nami nijakým spôsobom o tom nerozprávali. 

A keď som vám to povedal, tak ste povedali, že nie, lebo toto je návrh a ten budete 

predkladať. A dnes ste povedali predložte.   
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p. Polaček, primátor mesta: Ja som vaše návrhy nevidel.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Chce ešte niekto využiť príležitosť, kým 

tu máme pána primátora? Pán Krcho s faktickou.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. 

Možno stojí za zmienku, že na niektorom zo stretnutí padla debata Mestské lesy. Ťažba 

v Mestských lesoch, tam možno by bolo zaujímavé číslo, keby sme povolili väčšiu ťažbu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Skočím do toho. Ja som to preveroval, lebo tá debata medzi nami 

prebehla. Nie je možné zvýšiť ťažbu, nakoľko PSOL, teda Program starostlivosti o lesy 

nám to nedovoľuje. V tejto chvíli, ak by sme chceli urobiť zmenu, tá zmena by trvala 

niekoľko rokov. Prepracovať, nechať si to schváliť. S pánom riaditeľom som sa k tejto 

téme už stretol, má mi pripraviť číselnú odpoveď, prečo je problém prísť a ťažiť viac. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Dobre, ďakujem  

za vysvetlenie. A na margo danej veci, tak isto možno by stálo za zmienku mať 

pripravený jeden taký materiál, ktorý by hovoril, možno je čas sa začať baviť o zbavovaní 

sa prebytočného majetku, ktoré zaťažuje mesto Košice. Aj keď viem, že ochota predávať 

a zbavovať sa mestského majetku nikdy nebola na stole, ale možno práve teraz je ten čas. 

Tam by možno bolo zaujímavé číslo, ktoré by neprišlo v januári 2024, ale ak by sme 

vedeli možno niečo získať, keby sa ten proces spustil, nejaké informácie koľko 

finančných prostriedkov by sme z čoho vedeli. Či sú to byty, garážové pozemky a všetko 

toto. Akú časť finančných prostriedkov by mesto vedelo získať. Po druhé, by veľmi 

zaujímavé bolo, že tu chceme doplávať na odpad, kde sa hovorí a s tým sa stotožňujem, 

že sa porušuje nejaká legislatíva, kde náklady by sa mali rovnať príjmom. Ale okej, keď 

je výber na úrovni nejakých 13,5 mil. EUR.. Ja osobne si viem predstaviť, že urobíme tie 

opatrenia, ktoré navrhol pán primátor, kde by bol raz za týždeň, zrušiť toto všetko. Tým 

pádom nepotrebujeme zvyšovať poplatky. Druhá vec čo ma ale vyrušovala, ale ešte 

v inom prípade my porušujeme zákon dobrovoľne a to je pri školstve. Keď nám raz zákon 

hovorí, že máme dať 40 %, tak dajme 40 %. My dávame 60 %. Nechcem, aby to bola 

nejaká výtka voči vedeniu, lebo to školstvo to potrebujeme.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ja len trošku upravím, aby nevznikla fáma. Zákon hovorí, že 

minimálne 40 %. Čiže nie je to o porušovaní. A na druhej strane možno si treba povedať, 

že keď takto to vidíme, tak možnože máme príliš veľa umeleckých škôl, možno máme 

zbytočne CVČ pre deti, možno treba zrušiť nie len jazykovky ale aj tie umelecké školy. 

Ak chceme tento štandard znížiť, tak si treba povedať, že v každej veľkej MČ vyhodíme 

2, v malej MČ 1 MŠ. Vieme to urobiť, ale na druhej strane máme tu iný problém, ktorý 

to trošku komplikuje, lebo je nový zákon, ktorý hovorí, že tá predprimárna výchova, to je 

ten posledný ročník, je už povinný. Preto zvyšujeme kapacity, takže to čo máme  

vo svojich rukách je zrušiť umelecké a jazykové školy a CVČ, čo je asi naše dobrovoľné.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem  

za vysvetlenie. Potom je bezpredmetné sa tu baviť o týchto zvyšovaniach, čo sa týka 

školstva, keď aj keby sa tieto poplatky schválili. Podľa môjho názoru, tak či tak bude 

musieť k tomu dôjsť, pretože tá iná časť príjmovej časti rozpočtu nebude navýšená. 

V predchádzajúcej rozprave som vyslovil taký názor, že pán primátor uvažujte s takou 

myšlienkou, resp. s faktom, aj teraz v stredu, že žiadne VZN nebudú prijaté.  
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p. Polaček, primátor mesta: Ja s tým uvažujem. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Je to fakt. A v tomto 

prípade, ak ten fakt máte, už zabudnúť na tie stretnutia pretože je to, podľa môjho názoru, 

inteligentní a rozumne rozmýšľajúci človek už pochopil všetko, lebo to bolo x-krát 

povedané v médiách, na zastupiteľstve, na komisiách. Čiže tí, ktorí o tom rozhodujú to 

už vedia. Možno druhá vec je, ako to vysvetliť občanom, ale to už ide cez médiá. Čiže 

v tomto prípade nech mesto začne pracovať s krízovým plánom, tzn. okej, neprejde 

v rámci zastupiteľstva zvyšovanie. To znamená, že máme sekeru minimálne 44 mil. EUR, 

tak očakával by som možno predložiť tak pozrite sa 44 mil. aj takéto opatrenia a to bude 

vyzerať takto a potom k tomuto sa môžeme stretnúť a to možno otvorí oči.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Plán A, B, C, D, E sa pripravuje. Plánujem 12. decembra vám 

predložiť nejaké alternatívy. Tých alternatív, s ktorým pracujeme je mnoho. Od škôl, že 

sa pôjde na 4 dni a 5. deň bude dištančný, až po úplné obmedzenie DPMK, magistrát  

60 %. Áno, my nemáme na výber. Obmedzíme čo musíme, aby sme mesto touto krízou 

previedli. Ale otázka znie, čo bude o rok? Od KOSIT-u nám hrozí, to pani starostka bude 

vedieť, tam je v zmluve dané, že môžeme ísť dole max. 10 % výkonov. To znamená, že 

ak pôjdeme viac, tak nám hrozí žaloba.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže čo sa týka školských zariadení, v školách sa aktuálne 

strava neplatí. To je tak, aby ste vedeli, že rodičia nemajú výdavky na stravu, ktoré 

presahovali ročne aj 200 EUR, ak nie viac. Na ZŠ do 15 rokov. Tak isto na MŠ, ten 

posledný ročník na MŠ tá prípravka, dieťa ju navštevuje zadarmo. Rodič neplatí ani stravu 

a ani ten mesačný poplatok. Platí len udržiavací poplatok, ktorý je navýšený z 5 EUR  

na 8 EUR. Za mňa, ja nevidím cestu, aby sme rušili nejaké umelecké školy. Tá 

optimalizácia sietí je vždy nastavená podľa toho, ty niečo rušíš, ak je niečo vyťažené. Ale 

naše školy sú maximálne vyťažené. Roky sme bojovali za rozšírenie kapacít MŠ a vieme 

aký bol nedostatok miest v škôlkach.  

 

p. Polaček, primátor mesta: A sme ešte pred jedným rozhodnutím, akonáhle ideme znižovať 

stavy, zrobiť úväzky, končíme s eurofondami. Po prvé, nemáme na ich spolufinancovanie 

a samozrejme nebude ani priestor na to, aby sme si objednávali projektové dokumentácie. 

Čiže tá predpríprava na eurofondy sa zastaví. Ak ju zastavíme na 1 rok, taký odhad je, že 

naštartovať to, lebo tí ľudia odídu, tak nám to bude trvať niekoľko rokov, aby sme sa 

naštartovali.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Keď vás tu máme, aká je vyhliadka nášho mesta na rok 

2025? My riešime ad hoc teraz.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Nútená správa bude v roku 2024, vám to hovorím tak, ako to je. 

Ozdravný proces začne niekedy v prvom kvartáli, nariadený ozdravný proces a následne 

vpadneme do nútenej správy v roku 2024. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre. Navýšia sa všetky poplatky, máme rok 2024 

december. Nebudeme mať deja vú, že je to to isté? A čo bude rok 2025? 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tam je veľká premenná, ako bude fungovať ekonomika krajiny. 

Vyhliadky sa zdajú, že tá ekonomika bude nejakým spôsobom fungovať, aj vďaka  

napr. Ukrajine. Čiže by mali mzdy fungovať, ľudia by ich mali dostávať. Tým pádom tie 
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podielové dane by mali začať rásť. Či budú rásť, akým trendom a tempom, na to teraz 

nedokážeme odpovedať, pretože prognózy, ktoré vidíme sú v tejto chvíli horšie ako to 

bolo v roku 2023. Ale tá ekonomika sa nejakým spôsobom urobí a bude musieť štát 

pristúpiť na nejaké opatrenia. Ale to budú opatrenia rádovo v pár %. Ak chceme, aby sa 

mesto rozvíjalo, je na nás, aby sme to naštartovali. Ale bez peňazí sa nepohneme. To 

Volvo nám môže čiastočne pomôcť.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže zatiaľ bez nejakej prognózy.  

 

p. Polaček, primátor mesta: V priebehu roka sa určite urobí poriadok v tých poplatníkoch. 

Verím, že aj štát mi prisľúbil nejakú pomoc, uvidíme ako sa to rozbehne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ja som hlavne mierila na to, že nie je možné, že v každom 

jednom roku budeme veci zvyšovať takýmto markantným spôsobom. Kolegovia chce ešte 

niekto niečo? Lebo pán primátor má potom nejaký program ešte. Tak ideme k ďalšiemu 

bodu. 

- - - 

 

Bod č. 5 

Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona č. 401/1990  

Zb. o meste Košice a zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďalším bodom je zmena Štatútu. Opäť, materiál vám bol 

predložený, už bol prerokúvaný viackrát. Musia sa zmeniť zásady hospodárenia 

s majetkom meste Košice. Je rozsiahly, mali ste možnosť si ho prejsť, ak predsa niekto 

by sa ešte chcel niečo opýtať v rámci tých zmien, ktoré mesto predložilo. Bol prerokovaný 

v legislatívnej komisii a v jednotlivých komisiách. Mal prísť aj pán Takáč, bohužiaľ dnes 

je na súde a má pracovné záležitosti, ale každému jednému z vás je k dispozícii, pretože 

ten odborný výklad vie najlepšie vždy on podať, keďže je aj spracovateľom 

a zapracovateľom týchto zmien. Teda mesto potrebuje tento štatút schváliť, aby mohlo 

postupovať v majetkových veciach, teda či už predajom, zámenách atď. Lebo  

bez schváleného štatútu a schválenia zásad o hospodárení sú všetky tieto body nateraz 

v meste Košice pozastavené a to sa týka všetkých predajov, čo by mohli zvýšiť príjem  

do rozpočtu mesta. Otváram rozpravu v tomto bode. Nech sa páči, pán Babušík.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ďakujem pekne. V prvom rade, ešte 

raz dovoľte mi ospravedlniť sa vám, že to neprešlo ani RS, ale žiaľ, musel som reagovať 

na situáciu, ktorá nastala. Je fakt, že materiál bol zverejnený na sociálnych sieťach 

a následne na druhý deň ma začali naháňať novinári k jednotlivým veciam. Takže z toho 

dôvodu tam už cesta späť nebola, takže sa ospravedlňujem, že vám to nebolo takýmto 

spôsobom prednesené predtým, aby ste chápali aj tú situáciu. Začnem asi tak, ako som 

začal prvým bodom, aj vzhľadom k situácii, ktorá nastáva aj v meste Košice. Stále sa 

spomína Štatút mesta Bratislava, vyberáme si iba tie dobré veci. Poukazujeme na to, že 

vzniká tam mestský podnik a neviem čo ďalej, ale mesto Bratislava má pekne 

zadefinované percentuálne prerozdelenia jednotlivých vecí a mohol by som zájsť  

do detailov, že ešte aj nehnuteľný majetok, ktorý sa predáva v MČ, tak mesto si delí  

% s MČ. Ale jeden z návrhov bol rozpočet mesta a MČ, že sa dopĺňa o bod č. 6 a to, že 

mesto Košice vyplatí MČ pravidelne v každom mesiaci 1/12 schváleného rozpočtu.  

A druhý návrh bol návrh na doplnenie a to, že podiel na daní z príjmov FO sa rozdelí 

medzi rozpočet Košíc a rozpočty MČ na základe záverečných účtov za predchádzajúci 
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rok. Príjem MČ rozdelí mesto Košice pomerne podľa percentuálnych podielov 

vypočítaných podľa počtu obyvateľov k 31.12 predchádzajúceho roka tak, že 

prerozdelenie finančných prostriedkov MČ je najmenej vo výške. Nič to nehovorí o tom, 

že mesto nemôže poskytnúť viac finančných prostriedkov. Toto nám má pomôcť MČ 

aspoň tak, aby sme vedeli na konci roka vytvoriť rozpočty. Pretože je tam %, je tam 

záverečný účet za predchádzajúci rok a vieme si na základe toho tvoriť každý svoj 

rozpočet. Ak prídu peniaze naviac, tak v takom prípade to vieme zapracovať zmenou 

rozpočtu. Ale nestane sa, že budeme čakať na schválenie rozpočtu a na nejakú, tak ako to 

viackrát odznelo, bulharskú konštantu toho, koľko vôbec MČ financií dostanú. Návrh, 

ktorý mám aj pred sebou a prešiel prepočtom, tak ak by sme to brali v úvahu, tak za rok 

2022 počet obyvateľov k 1.1.2022, tak podielová daň pri veľkej MČ a 8 % by vychádzala 

43,44 EUR. Pri KVP 70,60 EUR, pri Luníku IX 65,70 EUR a pri malých MČ je to 28 %, 

čiže 152,05 EUR. Aktuálne sa bavíme o číslach z roku 2022. Tieto čísla som zreálnil 

natoľko, aby sa to približovalo hodnotám, ktoré aktuálne nejakým spôsobom boli 

prerozdelené a mysleli aj na fakt, že tento návrh je s účinnosťou od 1.1.2025. Zatiaľ 

ďakujem a myslím si, že tá tretia téma je asi na dlhšie, tak najprv tieto dve. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem. Pán starosta Mikluš, nech sa páči. 

 

p. Mikluš, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Dobrý deň. Ja sa nezvyknem nejakým 

spôsobom tu ozývať, ale všetko toto speje k tomu, že prebieha tu nejaký boj medzi MČ, 

medzi MČ a primátorom a toto všetko bude viesť iba k jednej veci. Môžete si dať  

do spodného šuplíka všelijaké návrhy týkajúce sa MČ, lebo podľa toho, aký je vývoj 

udalostí a situáciou v štáte, tak na budúci rok môžeme zložiť funkcie všetci. Nielen 

starostovia malých MČ ale aj veľkých MČ, lebo potom už neukoriguje tento stav ani 

vedenie mesta Košice. Lebo keď si sadne na pánovi primátorovi za chrbát právnik, tak 

bude počúvať právnika a bude riešiť situáciu nie tak, že ja som taký politik alebo onaký 

politik, ale bude to riešené tvrdo rozumom. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pán starosta Krcho, nech sa páči.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Áno v podstate, keby sme 

si povedali, že od 1.1.2024 nebudú žiadne MČ, to je 15 mil. EUR odhadovo pri týchto 

počtoch, ktoré kolega Babušík dával. No nám chýba 44, čiže v podstate okej, zo dňa  

na deň by sa to zrušilo, ale nevyrieši sa tým pádom nič. Pretože ten život v MČ neskončí 

a tá úspora tam nebude na takejto úrovni. Druhá vec, čo mňa osobne zaujíma a myslím, 

že všetkých, pán primátor v predchádzajúcom bode povedal, že je predpoklad 1. kvartál 

nútená správa mesta Košice, ozdravný, atď. Tam sú pravidlá nastavené kto rozhoduje 

o tom, kam finančné prostriedky pôjdu. Ma však ale zaujíma, keď mesto Košice dostane 

od štátu podielové dane, či je pravda, že pán primátor nemôže poslať tie podielové dane 

tam, kde patria. Či je naozaj tá zákonná moc pri ozdravnom, alebo keby sme išli. Inak sa 

spýtam. Keď sa na ničom nedohodneme, tzn. v januári mesto Košice nepošle MČ ani 

jedno euro? Ani vo februári, ani v marci, následne príde ozdravný. Tým pádom otázka 

znie, reálne sa pýtam na konkrétne veci, aby sme sa vedeli pripraviť, resp. na to sa nedá 

ani pripraviť, že čo ďalej alebo ako to vyzerá. Že ozaj pán primátor nepošle žiadne 

peniaze? Nie že 50 % alebo 60 %, ale že 0 %? Lebo tak ste to povedali, že niet tej sily, 

ktorá vás donúti poslať MČ tie podielové dane, ktoré im kvázi patria, lebo sú to občania 

mesta Košice, spadajú pod jeden balík a sú to ich peniaze. Ďakujem.  
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p. Polaček, primátor mesta: Pozrite, poviem vám to úplne inak. Dám si len predpoveď počasia 

a na nej vám to vysvetlím. Zajtra bude snežiť a môže nám nasnežiť v priebehu hodiny  

od rána asi 10 hod. po 2 cm/hod. Ja dnes nemám podpísanú zimnú údržbu na zajtra. Stojí 

to na ekonomickom oddelení, lebo nemám na to finančné krytie. My teraz ideme robiť 

krízové stretnutie a nemám peniaze na to, aby som mohol podpísať túto zmluvu. Takže 

moja odpoveď znie, ktorá sila ma donúti vám poslať peniaze, keď nemám zabezpečené 

veci, ktoré sú o živote a ochrane tohto mesta. Lebo sa ma prokurátor na to spýta, čomu 

som dal prednosť. Zdraviu? Bezpečiu?  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Krcho a potom pán Nigut. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Okej, ďakujem pekne. 

No tu ale rád by som podotkol a pripomenul pánovi primátorovi, že v poriadku, keď toto 

sa stane nedajbože. Verím, že nie, že dôjde k nejakému riešeniu, ale že aká sila vás donúti 

tak tá sila, že vy zimnú údržbu v malých MČ nerobíte. Tak tá sila tam musí byť rozdelená 

a tým malým MČ pošlite aspoň to, čo im patrí. Pretože tú zimnú údržbu robíme my, nie 

mesto Košice. Lebo vy zabezpečujete v rámci hlavných ťahov a veľkých MČ.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ďakujem pekne. Ja by som len chcel pripomenúť 

alebo teda v súvislosti s tou tému, ktorú hovorí pán primátor aj kolega s Košickej Novej 

Vsi. V tej súvislosti by som navrhol predkladateľovi aj 1. aj 2. bod stiahnuť, lebo dosť 

peňazí na to nebude. My sme sa už popálili na minulom zastupiteľstve, keď sme boli 

uchlácholení, že malé MČ budú dofinancované z fondu solidarity, ku ktorému ani 

nedošlo. Samotný materiál, áno beriem, ale vidím ho tak o 5 rokov aktuálny maximálne, 

lebo len vypichnem bod sociálne veci. MČ v sociálnej oblasti budú prevádzkovať všetky 

tie veci, ktoré prevádzkovali bývalé, ale aj samostatné obce a aj súčasné okresné mestá. 

Myslím si, že na toto peniaze naozaj nebude dostatok. Preto si myslím, že s týmto buď 

treba počkať, lebo sa to prekope tak, že toto bude aktuálne až keď nebudú MČ. S tým 

nedostatkom peňazí veľké MČ a tie nové MČ, ktoré by vznikli po roku 2025 v tomto 

rozmedzí, ako to je navrhnuté budú mať problém to vykonať s tými podielovými daňami, 

ktoré máme momentálne dostávať. Takže pokiaľ sa to nenacení, aby sme vedeli koľko 

má mesto pýtať od štátu, aby zabezpečilo vyrovnané rozpočty. Lebo pokiaľ nebudú 

vyrovnané, tak sa ani rezervný fond nebude tvoriť. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem, ja ťa len doplním. Čo sa týka FAST CARE-u, 

sám si bol svedkom, aká to bola ťažká diskusia. Že sme sa potom vôbec dohodli, tí 

starostovia garantovali, že poskytnú tie finančné prostriedky, ale od okamihu, keď sa 

začali krátiť podielové dane nie z nejakých úmyselných príčin. Nám keď budú doplatené 

automaticky ide list. Nech sa páči, pani starostka Puzderová. 

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Dobrý deň prajem všetkým. Ja za 23 rokov 

som asi nenarozprávala toľko, ako za tento posledný týždeň. Najprv k tomu nešťastnému 

návrhu. Pán Babušík, berieme vaše ospravedlnenie. Viete, niekedy treba rozmýšľať 

a potom rozprávať. Chcela by som vám povedať, že určite nikto z nás sa nebráni reforme 

samosprávy v Košiciach. Nebránime sa tomu, že tá samospráva stále bude musieť stáť 

nejaké peniaze, pretože je to služba občanovi. Takže na tom by sme sa asi zhodli a zhodli 

by sme sa asi na tom, že akýkoľvek návrh na šetrenie, keď príde v rámci zmeny MČ, tak 

určite by sme na tom zhodli. Ale nemyslím si, že sa zhodneme na tom, akým spôsobom 

ste vy začali túto vážnu zmenu v meste Košice riešiť. Ste poslanec MZ, ktoré stojí  

600 tis. a vaše odmeny mám podrobne rozobraté. Takže rozprávať o efektívnej 
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samospráve, tak ako som povedala na MZ, mne nemôžu rozprávať tí, ktorí sedia  

na 4 stoličkách alebo na 3 a profitujú zo samosprávy. Čo sa týka toho vášho návrhu 9 MČ 

a ste povedali, že starostovia si svoje stoličky nezrušia. No tak keď navrhujete 9 MČ 

veľkých tak kto sa bojí o svoje stoličky? Tak asi vy, lebo ste starostovia 9 MČ. A čo sa 

týka peňazí, je pekné pán primátor, že ste povedali, že nám nemusíte dať peniaze. Začala 

tu taká vojna medzi primátorom a MČ a aj medzi starostami pri riešení finančných 

prostriedkov z MIRRI a dopadli sme tak, ako ste povedali pred chvíľou, že fond solidarity 

0. Ale hlavne, že máme na svojich rezervných fondoch vo veľkých MČ 2,4 mil., že  

5,72 mil. ste vy dostali z MIRRI. Takže si myslím, že je treba sa nad tým zamyslieť 

a pozývam každého kto ešte nebol v Šebastovciach sa pozrieť, ako sa má hospodáriť  

so 6600 EUR a so všetkými kompetenciami pri 780 ľuďoch. Ďakujem pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Chce sa ešte niekto zapojiť do debaty? Ja 

som viackrát deklarovala, čo sa týka MČ Nad jazerom, my sme pripravení prevziať všetky 

kompetencie po vzore malých MČ. Keď sa bavíme o reforme, čo je zlé nastavené 

v štatúte? Spôsob financovania a zosúladenie kompetencií. Hlási sa pán starosta Balčík. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ak niekto 

chce kompetencie, musí mať k tomu aj peniaze. A tu vám primátor polhodiny rozpráva 

o tom, ako tie peniaze nie sú. Tak akože tie peniaze nepadnú z neba. Ten návrh pána 

kolegu Babušíka má isté racio, len odkiaľ dostaneme tú 1/12, na ktorú ako keby sme mali 

mať mesačne nárok zo štatútu, keď mesto Košice nebude mať peniaze? Tak vám to 

jednoducho nepošle. Ďakujem pekne. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Spôsobom financovania je v Štatúte Bratislava tiež 

rozpitvaný, takže je to po vzore mesta Bratislava. Čiže financovanie MČ by malo byť 

z hľadiska budúcnosti zakotvené v štatúte. Pretože ti dáva možnosť v podstate tiež 

počítať s istými finančnými prostriedkami. A základ úspechu je vždy plánovanie a ty si 

nevieš plánovať žiadny ďalší rok, lebo nevieš aké peniaze čakajú danú MČ. Nech sa páči, 

pán starosta Balčík. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Faktická poznámka. O tom to je celé, že my musíme 

ako kebyže nastaviť to celé fungovanie povedzme od roku 2026. Aj kompetencie, aj 

mesto, aj MČ, aj financovanie. Cieľom všetkého zrejme je, aby sme tú samosprávu 

zefektívnili. A keď sledujeme tú efektívnosť, tak musíme vedieť, že pri jednotlivých 

modeloch koľko bude MČ, aké budú mať kompetencie. Či je lepšie mať 9, či 22, či 14 

alebo len 1 mesto. Proste toto je výsledok celého, lebo nemá zmysel tu riešiť kompetencie 

a zlučovanie, keď ušetríme 300 tis. EUR. Takže je to náročná a dlhá téma a nedá sa 

vyriešiť. Ako ten bod bol prerušený do najbližšieho riadneho zastupiteľstva na december. 

No zodpovedne sa k tomu nebudeme vedieť vyjadriť nikto. Ani pán Babušík, ani ja, ani 

primátor, nikto. Lebo nikto nebude mať v rukách čísla. Pomaly si to rozoberajme 

a naplánujeme aj rady starostov, ale nemiešajme tu všetky veci dokopy. Ja navrhujem, 

aby sme boli viac triezvi v tomto a tú tému rozoberali ako jedinečnú tému. Lebo tak, ako 

dopadne to rozhodnutie, tak to bude fungovať ďalších možno 50 rokov. A to riešime 

horúcou ihlou. Viete, že ten systém, ktorý teraz funguje bol v 90. roku. Máme 33 rokov, 

bol nastavený, fungoval 33 rokov. Aj ten, ktorý nastavíme teraz bude fungovať asi tiež 

toľko rokov.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: On sa zmenil v 2005 alebo 2006 a zásadným spôsobom. 

Ono by sa tu neotvárali tie veci a pán Babušík to nemyslel v zlom, keby veci fungovali. 

On chcel poukázať na ten systém, ktorý trápi tie veľké MČ. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Faktická poznámka. Ja nemám za zlé pánovi 

Babušíkovi, že otvoril tú tému. Z mojej strany nie je nevôľa, ale hovorím svoj názor, že 

sa to nedá riešiť zo dňa na deň. Potrebujeme k tomu mať širšiu debatu.  

Napr. na zastupiteľstve padlo aj také, myslím, že od pána Fedoročka, že my sme tí  

41 poslancov, ktorí rozhodnú. To sa týka celých Košíc a ten poslanec nezastupuje samého 

seba, ale zastupuje tých občanov, ktorí ho volili. Ja by som napr. rád vedel, aký je názor 

Kavečancov na zrušenie MČ Kavečany, resp. na jej zlúčenie s MČ Sever. A k tomu 

potrebuje prebehnúť verejná diskusia, zvolať verejné zhromaždenie a dať ľuďom priestor 

sa vyjadriť či sú za to alebo nie. Aby sme aj tento názor poznali.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán Babušík to o chvíľočku vysvetlí. V podstate nešlo 

o zrušenie MČ, ale o presune administratívy, aby to aj terminologicky dal do poriadku. 

Aby sa možno vypracovala dôvodová správa, vieme mať k tomu každý mesiac ďalšie 

rokovanie RS. Už sme ich mali 16, to je ako niekedy za 2 roky. Aj to je náročné, nonstop 

sa stretávame. Treba nebyť ticho, dávať do programu body, treba sa tejto téme venovať 

aj každý mesiac, prečo nie. Nebudeme sa 16-krát ale 30-krát stretávať do roka. Nech sa 

páči, pán primátor.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ja len jednu vec, aby sme si rozumeli prosím. Na tomto fóre som 

to asi ešte nepovedal nikdy. Pani starostka argumentuje, že keby mala kompetenciu, 

nemala by výtlky. Boli by urobené rýchlejšie výtlky? Ja vám poviem rovno, neboli 

a nebudú. Na tento rok sme v rozpočte vyčlenili sumu 480 tis. EUR na opravu ciest. 

V Kráľovskom Chlmci i v Moldave opravili cesty a chodníky za väčšie peniaze. My 

nezápasíme s tým, že nechceme a nemáme čas. My zápasíme s tým, že tie peniaze idú 

radšej do veľkej cesty, kde chodí autobus. Radšej idú tam, kde tá premávka je 30 tis. áut 

na ceste a žiaľ nie medzi budovami a sídliskami, lebo na to nie je. Toto je zle nastavené 

rozmýšľanie, že budem mať kompetenciu a peniaze a urobím si to. Nie neurobím si to, 

resp. urobíme si to, ale nebudú urobené Hlinková, Wattsonová, Trieda KVP a tie veľké, 

na ktoré nezvýši. My máme problém finančný a toto si prosím uvedomme 

a s prihliadnutím na tento fakt rozhodujme.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Krcho, potom pán Babušík.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. 

Využijem pána primátora, lebo povedal dneska jednu veľmi dôležitú vec, čo asi bude 

všetkých trápiť. Ako odprezentovať verejnosti stav, ktorý môže nastať, resp. budeme 

informovaní či sa podarilo to dohodnúť alebo nepodarilo? Lebo automaticky sa budú 

ľudia obracať na nás starostov.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Idem s pánom riaditeľom urobiť protokol, manažérske rozhodnutie 

a zmluvu podpíšem.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne za informáciu. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne, hlási sa pán starosta Dominik Babušík. 
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p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Tiež si dovolím 

ešte na pána primátora zareagovať. Pán primátor efektivita, maľovanie čiar v novembri? 

Vodorovné dopravné značenie. Prepáčte, ale to radšej sme mohli opraviť výtlky.  

 

(pozn.: diskusia mimo záznam) 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ešte pán starosta Babušík s príspevkom.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Viete kolegovia, áno, otvoril som 

tému, ktorá rezonuje nielen medzi obyvateľmi, ale aj medzi nami a na úrovni mesta. Aby 

ste chápali, čo sa týka modelov, ktoré boli. Pani starostka, nezaniknú žiadne MČ z tohto 

pohľadu, resp. zaniknú aj veľké. Sú vytvorené nové celky, ktoré sa úplne inak volajú. 

Nerozprávame o pričlenení MČ ako takých. Myslím, že ste videli ten model minimálne 

na stretnutí s primátorom hneď na druhý deň, ako boli informácie kolované na sociálnych 

sieťach. Mrzí ma, že mi bolo vyčítané aj zo strany niektorých starostov malých MČ, že 

som tu rok, tak v úvodzovkách drž hubu a krok. A nerád by som tiež poukazoval, že 

niektorí ste tu 10 a viac rokov a žiaden návrh z tejto strany neprišiel. Čo sa týka analýz 

a nejakých posudkov. Analýzy sú, jedna z nich je publikovaný v rámci Karlovej 

Univerzity v karentovanom časopise. V 2016 návrh na zlučovanie MČ za pána Rašiho. 

Ekonomická aj právna analýza. Právnu analýzu vypracoval teraz už ústavný sudca, expert 

na samosprávu pán Vernarský. Jediné, čo z tohto prípadu vypadlo je možnosť referenda. 

Táto vec, ak by prešla v akomkoľvek návrhu, máme 2 roky na to, aby sa vôbec niečo 

spravilo. Následne, by sa na to nadväzoval model kompetencií a financovania. Lenže my 

momentálne rozprávame o kompetenciách a financovaní tak, že budeme rozdeľovať  

napr. správu cintorínov má táto a táto MČ okrem tej a tej MČ, verejné osvetlenie robí tá 

a tá MČ, okrem tej a tej MČ. A tento môj návrh sa skladal z toho, že by vznikli nové tieto 

administratívne celky, ktoré by mali naviazané identické kompetencie a vedeli by sme sa 

vysporiadať napr. keď v niektorých MČ sú a v niektorých nie, že by mohli ísť do Správy 

mestskej zelene. To je príklad, ale to je na ďalšiu debatu. Tieto modely v rámci týchto  

2 rokov je možné ďalej nejakým spôsobom meniť. Ale my vieme, že potrebujeme túto 

debatu otvoriť a tejto debaty sa nikto nechytil. Prepáčte, ale mňa nebaví sedieť na stoličke 

a čakať, že čo sa zmení.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, s faktickou pán Beer. Potom pani starostka 

Puzderová a pán starosta Nigut, nech sa páči.  

 

p. Beer, starosta MČ Košice – Myslava: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja súhlasím 

s pánom Babušíkom, že treba diskutovať a netreba sedieť iba tak a nerobiť nič. Ale padlo 

tu niekoľko vecí, s ktorými nemôžem súhlasiť. Dominik hovorí o tom, že MČ akoby 

nezaniknú, len sa akoby zlúčia a zmenia tie celky. Malé MČ majú majetok Dom smútku, 

Kultúrny dom, Klub dôchodcov a pod. Zrušením, zánikom alebo spojením týchto MČ sa 

stane to, že o týchto budovách a majetku bude rozhodovať starosta zvolení voličmi 

s úplne inej MČ, z iného katastrálneho územia a tým pádom fakticky zanikne daná MČ, 

pretože nebudú o našom majetku rozhodovať ľudia, ktorí tam žijú, ale úplne cudzí ľudia, 

ktorí zvolia iného starostu lebo budú mať väčší pomer hlasov.  

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Faktická poznámka. Pán Babušík, ja vás 

veľmi pekne poprosím, bavme sa o číslach. Netlačme tu ľuďom kaleráby do hlavy. Kto, 

za koľko, čo robí v tomto meste si povedzme, za aké financie a ja vám garantujem, že 

keď mi dnes alebo zajtra donesiete tabuľku, v ktorej bude dané, že urobíme krok A,  
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tzn. že spojíme Šebastovce s Juhom aj s Barcou a vy my donesiete výsledok, že 

v Šebastovciach bude toto, toto a toto zabezpečené, tí ľudia budú mať všetko čo 

potrebujú, za toľko peňazí, ja vám mile rada zajtra odovzdám kľúče od úradu. Ale vy my 

nehovorte o nejakom administratívnom území č. 9 a chcete mi povedať, že ideme tam 

šetriť a ušetríme. Čísla prosím vás dajme dokopy, ja nemám nič proti vám ani proti 

návrhu, že poďme riešiť efektívnosť samosprávy, kde ušetríme peniaze. Len nehovorme 

do vetra, lebo to vyvolá toľko ďalších reakcií a zmien, ktoré môžu stáť nenormálne 

peniaze toto mesto a nevyriešime absolútne nič.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Minimálne 

Zákon o obecnom riadení hovorí, že obce alebo jej časti môžu aj spolupracovať, môžu sa 

združovať, aby vykonávali svoje výkony spoľahlivo a v prospech občanov. Ja si myslí, 

že sa nemusíme rušiť. Vy ste začali presne z opačnej strany, namaľovali ste čiary, ale ste 

nepovedali čo v tých čiarach bude. Koľko to bude stáť? Urobme to tak, že zrušíme všetky 

veľké MČ, v malých MČ v podstate všetko vykonávame. Tak zamestnáme vašich 

nejakých zamestnancov, ktorí budú robiť dohľad nad vašimi MČ a v podstate ušetríme. 

Naozaj ušetríme kopec peňazí a to bude nie len efektívne ale aj racionálne. Zákon 

o obecnom zriadení hovorí, že ak sa má niečo meniť je tam referendum, tak poďme 

zákonnou formou. Urobíme asi aj verejné zhromaždenie a príďte to vysvetliť tým ľuďom. 

Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Vystúpi ešte pán starosta Petrík, za ním 

pán starosta Lörinc. Kolegovia, ďalšie rokovanie bude 7. decembra o 9:00 hod. Budú sa 

prerokovať materiály, ktoré idú na MZ. Takže nech sa páči, pán starosta Petrík a potom 

pán starosta Lörinc.  

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Kolegovia, kolegyne. Ja by som navrhoval teraz, naozaj 

teraz nevyriešime nič. Už tu dlho sedíme, je to taká téma. Čo sa týka toho návrhu zmeny 

štatútu, ktorý je teraz v rokovaní na MZ, si myslím, že netreba prijať nejaké uznesenie, 

lebo vzniká kopec napätia. Rozprávajme sa o tom naozaj, keď chceme ušetriť, hľadajme 

spôsoby. Ja vás tiež chápem, že ste sa chytili situácie, treba s tým pohnúť. To je všetko 

v poriadku, ale treba aj ten spôsob. To bude veľa napätia, príjme sa niečo zlé a tým 

občanom sa to nebude páčiť a nemusí to celé dobre dopadnúť, keď sa v tomto ohľade zle 

dohodneme. Je to citlivá záležitosť, nechajme si ešte času, poďme sa o tom rozprávať. 

Návrh tu je, bavme sa a hľadajme spoločné riešenie. Vidíte, peniaze nie sú a keby boli, 

nebol by s ničím problém. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pán kolega Babušík a potom pán Lörinc.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Chápem 

argumenty, ale asi sa pozrime na to triezvo bez rozdielu. Akýkoľvek návrh príde od vás 

14-tich starostov malých MČ, aj tak o tom bude rozhodovať MZ. Čiže bez rozdielu aké 

návrhy budú v zastupiteľstve, budú o nich rozhodovať mestskí poslanci. A ten 

novelizovaný Zákon o meste Košice dáva možnosť do 60 dní sa vyjadriť RS. Buď 

zablokovať, resp. neprijať daný návrh alebo prijať daný návrh. Čiže ja súhlasím s vami, 

spracujte, predložte nejaký návrh za vás, ako za starostov malých MČ a poďme 

debatovať. Lebo zatiaľ je to len kritika na mňa, že som si dovolil niečo také predložiť, ale 

chýba mi nejaký pohľad z vašej strany. Pripravte, spracujte a dajte aj vy nám nejaký váš 

návrh, aby sme sa o tom vedeli rozprávať. Ďakujem. 
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p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP: Treba si uvedomiť, že vždy keď sme chceli predkladať 

zmeny štatútu bolo to vedením mesta a to bol vždy obrovský problém. Tí, ktorí nie ste 

mestskými poslancami to asi neviete, ale proste bol obrovský problém. Pôvodne sme to 

chystali na december a keďže na mimoriadnom zastupiteľstve bol pridaný bod štatút, 

preto sme tam chceli dať ten bod, aby sme otvorili diskusiu. Ak by týmto bodom bolo 

všetko schválené a všetko funguje, tak samozrejme by sme to netlačili takto. Teraz to len 

berte, že noha vo dverách a je otvorená diskusia. Ktokoľvek z poslancov môže prísť 

s akýmkoľvek návrhom. Ak by bolo na mne, ja by som navrhoval 6 alebo 7 MČ. Ale som 

sa stotožnil, že 9-10-11 môže byť najschodnejšie. Preto som ustúpil. Každý z nás by asi 

zrušil všetky ostatné  MČ okrem svojej, ale tento proces si už v zahraničí prešli. V Dánsku 

robili to isté. V Dánsku majú rovnaký počet obyvateľov a tak isto ľudia argumentovali 

tým, že história a tie isté argumenty, ako my tu počúvame. A majú teraz 95 obcí 

v Dánsku, ktoré má 5,5 mil. ľudí. A funguje to a mali tam všetky čísla. A dúfam, že všetci 

čo žiadate čísla a štatistiky, že ich pri vašom návrhu doložíte, že ako to má vyzerať.  

Na zastupiteľstve žiadali analýzy. Máme analýzu z Karlovej Univerzity. Žiadali ste 

viaceré verzie, sú viaceré verzie ešte za Rašiho 2016. Žiadali ste vyúčtovanie, koľko dôjde 

k úspore. Sú vyúčtovania od Rašiho 2016, treba ich len valorizovať na dnešné ceny. Tí 

ľudia, ktorí sa bránia tomu, aby sme sa o tom vôbec bavili, všetko existuje. A nikto z nich 

si to neprečítal. A potom ideme haniť chlapca, lebo si dal tú námahu a prišiel konečne 

s nejakým návrhom. Čiže prosím, pristúpme k tomu triezvo a povedzme si, že rok 2024 

máme na to, aby sme niečo dohodli. Lebo rok 2025 už je neskoro a tam k tomu teba ešte 

množstvo práce. A my keď zarežeme túto aktivitu, nikdy sa nedostaneme k ďalším 

veciam a starostovia veľkých MČ, ktorí nemajú kompetencie veľmi dobre vedia, čo je to 

čakať na mesto, kedy bude niečo vykonané. Takže sa im nečudujte. Oni by tak isto chceli 

gazdovať tak, ako vy gazdujete, ale nemôžu.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Nigut a potom pán Balčík. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Faktická poznámka. Naozaj to, že diskutovať 

chceme je  v poriadku. Ale keď si dobre pamätám, tak predkladateľ povedal, že jedna 

z tých verzií, aby prešla. A tam ma to vyrušuje. A toto je zle na tom predloženom návrhu. 

Bavme sa naozaj. Ja nie som proti racionalizácií, ale nie takto horúcou ihlou, že v podstate 

mažeme hranice, ale nevieme kde budú obytné zóny, koľko sa za to zaplatí, kto bude mať 

aké podielové dane, koľko to bude stáť, koľko bude mať poslancov.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Bod 

rokovania, čo sa týka štatútu, resp. redukcia MČ alebo zmena územnosprávneho 

usporiadania bola prerušená do riadneho zasadnutia MZ, ktoré bude v decembri. A moja 

otázka znie, či v decembri vy chcete túto tému uzavrieť. Uzavrieť v tom zmysle, že sa 

schváli model fungovania.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takto, či to stiahneš alebo chceš dať tom hlasovať.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Faktická poznámka. Lebo máme rok 2024  

pred sebou. Ja vás veľmi pekne prosím, nešime to horúcou ihlou a netlačme na pílu. 

Ďakujem pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dominik máš slovo, nech sa páči. 
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p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Ďakujem. Všetko 

je to dohodou a s vecou pánom primátorom. Chápte aj to, čo Laco Lörinc povedal. Štatút 

6 týždňov, musí to visieť a až tak je to možné nejakým spôsobom prejednávať. Štatút sa 

neotvára každý deň. Ja som ochotný, ak primátor sľúbi, že túto tému otvorí. Ale ak on 

nesľúbi, že túto tému otvorí, tému štatútu. Proste to sa nebavíme o klasickom uznesení. 

Tu je ten problém. Ak ja budem mať istotu toho, že pán primátor bude ochotný otvoriť 

Štatút a svojim spôsobom si osvojí niektorí z modelov alebo dá o tom hlasovať, ale kým 

on sám to nespraví, tak ako ja mám zábezpeku, že sa tomu ďalej budeme venovať. A že 

neprejdú 2 roky a vlastne sme stratili 2 roky a prejdeme do ďalších 4 ročných funkčných 

období. Verím, že ma chápete z toho pohľadu. Preto to tak bolo doslova až šité horúcou 

ihlou. Je to veľmi komplikované tam vôbec niečo zapracovať.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Petrovčik. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Faktická poznámka. Skúsme sa počúvať. 

Vážne ten štatút teraz riešime a teraz by bolo vhodné v súvislosti s inými vecami sa baviť 

aj o tom. A o tom má byť aj vyjadrenie RS, lebo ja vám garantujem, že pán primátor, keď 

aj niečo bude sľubovať, tak v súvislosti s touto témou sa určite nikam neposunieme. 

A jedine čo pán primátor môže alebo bude konať je zrušenie všetkých MČ. On smeruje 

k tomu a to už je jedno či to bude cez úpadok, či cez nútenú správu alebo bude aj keď 

budú peniaze. Takže skúsme sa počúvať a nenechajme sa medzi sebou rozoštvať. 

A hlavne posúvajme veci dopredu a všetci aj ako tu sedíte aj malý starostovia vieme, že 

to je neudržateľný stav. Takže ozaj nezdržujme a rok prejde a zase nebudeme nikam 

posunutí a zistíme, že idú voľby a už sme to nestihli.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán Ténai, potom pán Krcho a pán Babušík.  

 

p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Faktická poznámka. Pekný deň prajem všetkým. Pán 

primátor tému MČ otvoril už v septembri, pokiaľ ste si všimli tým, že nám neposiela 

podielové dane v plnej výške. Dneska sa tu naťahujeme o tom, že či to bude 9, 22, 0 už 

odznelo pred chvíľkou. Dámy, páni uvedomme si, ak nastane situácia, že od januára 

budeme dostávať 0 podielových daní, dajte si napočítať do kedy vydržíme. Lebo myslím 

si, že ďalšie sedenia už nebudú možnože potrebné a skúsme sa zamyslieť nad tým, ako to 

budeme musieť možno ukončiť a vykryštalizuje sa z toho. Žiaľ bohu, je taká situácia. 

Vidíte, my starostovia veľkých MČ dostali sme 60 %, 50 % a 50 %. Som zvedavý, koľko 

dostanem za december a kedy budeme zhasínať krízovú situáciu. Ďakujem.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne za slovo. 3 veci. Prvá vec, 

chcel by som poprosiť predsedníčku RS alebo aj kolegu pána Lörinca, keď má tie analýzy, 

či by sa to dalo zaslať všetkým starostom malých MČ, ak by to bolo možné. Druhá vec, 

odznelo tu, že treba dať návrhy o ktorých sa dá jednať. Ja si myslím, že každý z nás čo 

sme, keď niečo funguje, tak to neruším. Protinávrh alebo návrh v rámci nejakej reformy 

územnej samosprávy, lebo niekde nie je napísané, že to musíme spraviť skokovito, ako 

to robíme s daňami, že naraz toľko veľa. Pôjdeme sa o tom takto baviť, že my nemusíme 

hneď celé Košice rozbiť, ale poďme po kúsku. Či to dokáže fungovať a či ten očakávaný 

efekt ľudí, mesta Košice, či to prinesie. A stále sa oháňame tým, že treba centralizovať. 

Tak návrh Dominik, by bol aj taký, že to čo funguje, nech ostane. To znamená malé MČ, 

ostane Luník IX, lebo tak isto on dokáže fungovať v špeciálnom režime. KVP-čko takisto 

dokáže fungovať, tam áno, pán starosta má pravdu, tam je dôležité ešte nejaké financie 

poriešiť, ale dokáže fungovať. Môj návrh je, centralizácia mesta. To znamená Západ, Juh, 



21 

 

Sever, Staré Mesto. Všetko ostatné, či je to Jazero, tie okrajové, lebo to sú okrajové 

sídliská by ostali tak, ako sú. To je 1. kolo. Uvidíme, či to bude mať nejaký osoh. Lebo 

sa bavíme o najväčšej populácii mesta Košice a to je v tomto centre. Urobme toto 

a uvidíme, či to bude mať dopad. Keď nie alebo keď to bude málo, v ďalšom kroku 

budeme rušiť alebo zlučovať ďalšie. Poďme skúsiť týmto spôsobom. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Materiál bol predmetom rokovania v 2016. Sú to verejné 

dokumenty, sú tam rôzne varianty prepočítané od 0 MČ po 5 okresov. Je tam vypočítaná 

ekonomika, čiže na ďalšie rokovanie budete mať doručený materiál z roku 2016. Čo sa 

najrýchlejšie dalo bolo presunutie kompetencií na veľké MČ. Čiže 7 veľkých MČ trebalo 

urobiť reformu v kompetenciách, vo financovaní a to čo je dobré, čo funguje nechať nech 

funguje ďalej. Ja osobne by som bola za to, aby sme všetky veľké MČ mali rovnaké 

kompetencie. A tak isto to funguje v Bratislave. Pokiaľ budú takéto rozdielnosti, asi sa 

neposunieme nikde. Ešte chce niekto niečo? Pán starosta Babušík.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ja len veľmi stručne zareagujem a dám 

teda návrh na uznesenie. Ak sa logicky pozrieme na zloženie zastupiteľstva, ja som aj  

za 4 MČ, ale viem, že to neprejde. Tak nebudem predkladať niečo, čo neprejde. Tieto 

modely, ktoré sú spracované a je narátaný ten počet hlasov, viem, že je 1 z nich 

priechodný. Preto je to takto spracované a takto predložené. Musíme sa na to pozerať aj 

z tohto pohľadu, ako je zložené zastupiteľstvo a čo z toho je priechodné. A keď dovolíte, 

dal by som návrh na uznesenie a to je doplnenie návrhu Štatútu mesta Košice. Otázka je, 

či to mám čítať ešte raz, ale odznelo to. § 37 Rozpočet mesta a MČ sa dopĺňa o bod č. 6. 

Mesto Košice vyplatí MČ pravidelne v každom mesiaci 1/12 schváleného rozpočtu. 

S účinnosťou od 1.1.2024. To je jeden návrh na uznesenie. A druhý návrh na uznesenie 

je tiež doplnenie návrhu Štatútu mesta Košice a to je § 37 Rozpočet mesta a MČ sa dopĺňa 

o bod č. 7. Podiel daní z príjmov FO sa rozdelí medzi rozpočet Košíc a rozpočty MČ  

na základe záverečného účtu za predchádzajúci rok. Príjem MČ rozdelí mesto Košice 

pomerne podľa percentuálnych podielov vypočítaných podľa počtu obyvateľov k 31.12. 

predchádzajúceho roka tak, že prerozdelenie finančných prostriedkov MČ je najmenej  

vo výške 8% pre veľké MČ, 12 % pre MČ Luník IX, 13 % pre MČ Sídlisko KVP a 28 % 

pre zvyšných 14 MČ. S účinnosťou od 1.1.2025. Stále hovorím o tom, nie je to 

najideálnejší model a určite je potrebné sa pozrieť časom na nejaké koeficienty, lebo 

niekto má viac zelene, niekto viac chodníkov atď. Ale toto je prosím začiatok kolegovia. 

Je možné to potom upravovať. Ale je jednoduchšie upravovať niečo, čo je zapracované 

v štatúte napr. meniť %, ako tam vložiť celý nový odstavec. Ďakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Lörinc, nech sa páči.  

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP: Faktická poznámka. Ja by som len vysvetlil kolegom. 

Tieto 2 návrhy neriešia územné členenie ani zlučovanie MČ. Prvý návrh je len to, čo 

chceme, aby sme od mesta dostávali 1/12 ako do teraz, aby sme neboli vydieraný. 

A druhý návrh je, aby nebola bulharská konštanta, aby percentuálne boli rozdelené medzi 

MČ podľa kompetencií s tým, že je to minimálne %. To neznamená, že keď bude dobre 

nemôže byť viac a tie % sa dajú do budúcna upravovať.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Vlastne žiadnej MČ nevychádza menej peňazí. Každým 

rokom sa budú podielové dane zvyšovať a automaticky budeš vedieť koľko dostaneš 

v ďalšom roku. Čiže už v septembri si vieš urobiť rozpočet. A nikdy o nič neprídeš. Máš 

zaručené že 1/12 a ako sa to bude prepočítavať. A dá sa to potom zaktualizovať 
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a dopracovať aj o pomer dane z nehnuteľností, lebo aj tá sa navyšuje. Čiže to je začiatok 

cesty. Dávam hlasovať o doplňujúcom návrhu pána Babušíka, ktorý teraz predniesol, 

1/12 s účinnosťou od 1.1.2024. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 6 -  za: 14, proti: 0, zdržali sa: 3 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalej. A teraz to druhé uznesenie a to sa týkalo toho percentuálneho výpočtu, ktorý 

vychádza s účinnosťou od 1.1.2025 a teda ten spôsob prepočítania, ktorý je na základe 

čísel zo záverečného účtu. A žiadna MČ nedostane menej ako má aktuálne napočítané 

a bude sa to automaticky valorizovať. Čiže je to určitá istota do ďalších rokov. Prosím, 

hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 7 -  za: 14, proti: 0, zdržali sa: 2 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené a pokračujeme 

posledným hlasovaním a teda o pôvodnom materiály, čiže Rada starostov odporúča 

mestskému zastupiteľstvu predložený materiál podľa predloženého návrhu prerokovať 

a schváliť s doplnenými bodmi. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 8 -  za: 15, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 

 

Bod č. 6 

Rôzne 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Bod Rôzne sme vyčerpali, keďže diskusia prebiehala počas 

celého rokovania. Kolegovia 7. decembra bude veľká RS, naplánujte si svoj čas trošku  

na dlhšie. Budú materiály, ktoré sa týkajú veľkého zastupiteľstva a samozrejme môžeme 

sa vrátiť aj k ostatným témam, ktoré odzneli dnes.  

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 

16. mimoriadne rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa: 27.12.2023 

Zapisovateľka: Mgr. Nastasia Andrejkovičová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

PhDr. Marcel Šaňa ........................................................... podpísal dňa: 16.01.2024 

 

 

Ing. Igor Petrovčik ........................................................... podpísal dňa: 08.02.2024 
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